
Zápisnica č. 1/2023 z rokovania finančnej komisie a správy obecného 

majetku pri Obecnom zastupiteľstve v Šoporni zo dňa 7.2.2023 
 

Dátum zasadnutia : 7.2.2023 

Trvanie zasadnutia: od 17:00 do 19:00 

Miesto konania: malá zasadačka Obecného úradu v Šoporni 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Program zasadnutia: 

 

1. Otvorenie zasadnutia, 

2. Čerpanie výdavkov a plnenie príjmov ZŠ s MŠ v Šoporni za 4. kvartál 2022 a ich 

zúčtovanie, 

3. Rozpočtové opatrenie č. 3/2022, 

4. Dotácie združeniam na rok 2023, 

5. Ukončenie zasadnutia. 

 

Priebeh zasadnutia: 

 

K bodu č. 1: 

Zasadnutie komisie otvoril predseda komisie pán Miroslav Kovaľ, privítal členov 

a hostí  a oboznámil prítomných s programom zasadnutia. 

 

K bodu č. 2:  

 Na začiatku tohto bodu riaditeľka školy vyjadrila názor, že by mala rada podchytené 

preúčtovávanie prostriedkov medzi strediskami tak, aby bolo všetko v súlade. Ekonómka 

školy ozrejmila prípady, kedy a ako dochádza k takýmto presunom prostriedkom medzi 

strediskami. P. Kovaľová upozornila, že treba za každých okolností dodržiavať zákon 

o rozpočtových pravidlách vo verejnej správe. P. starosta vyjadril názor, že škola a riaditeľka 

by mala konať v rámci medzí zákona, tzn. čo zákon výslovne nezakazuje tak je povolené.     

P. Magdálik navrhol aby si škola takéto veci zakomponovala do interných smerníc. Po 

následnej diskusii finančná komisia zobrala čerpanie výdavkov a plnenie príjmov ZŠ s MŠ 

v Šoporni a ich zúčtovanie na vedomie. 

 

Odporúčanie: Finančná komisia berie na vedomie čerpanie výdavkov a plnenie príjmov ZŠ 

s MŠ v Šoporni za 4. kvartál 2022 a ich zúčtovanie. 

 

K bodu č. 3:  

 P. Magdálik vyjadril názor, že v momentálnej dobe je tvorba rozpočtových opatrení 

náročná aj vzhľadom na to, že veľa vecí sa realizuje na konci roka. Ekonóm obce súhlasil 

a podotkol, že dokonca aj dotácie na prenesený výkon pre ZŠ s MŠ v Šoporni často 

prichádzajú v neskorších decembrových dátumoch. P. Magdálik taktiež upozornil, že od 

1.4.2023 sa škola musí pripraviť na pripravované zmeny ako napr. tzv. „obedy zadarmo“. 

Riaditeľka upozornila na fakt, že veľa prostriedkov z projektov škola dostáva pozadu. Napr. 

prostriedky na asistentov učiteľa z projektu MPC škola dostáva niekedy až s trojmesačným 

oneskorením. P. Kovaľ sa spýtal prečo za rok 2022 obec vybrala na poplatkoch za kanalizáciu 

až 50 000 ,keď v minulých rokoch to bolo približne 33 000 €. Bolo mu ozrejmené, že obec 



v danom roku vymohla veľa nedoplatkov. Finančná komisia na záver súhlasila s úpravou 

rozpočtu a odporúča rozpočtové opatrenie schváliť. 

 

Odporúčanie: Finančná komisia odporúča OZ schváliť rozpočtové opatrenie č. 3/2022 

v predloženom znení 

 

K bodu č. 4:  

 P. Magdálik v tomto bode všeobecne načrtol, že niektoré združenia žiadajú na rok 

2023 viac ako im bolo schválené v roku 2022. Ďalej sa pozastavil aj nad názorom p. poslanca 

Gálu na predošlom zasadnutí OZ ohľadom športového klubu a jeho financovania pri 

rozoberaní návrhu rozpočtu na rok 2023. P. Magdálik vyjadril názor, že je ťažké porovnávať 

jednotlivé obce, pretože každý športový klub v danej obce je špecifický a má svoje potreby. 

Starosta ozrejmil, že informácie na zastupiteľstve boli vytrhnuté z kontextu. Podal informáciu, 

že návrh rozpočtu bol pripravený aj s ohľadom na potenciálne navýšenie energií.  Preto sa 

finančné prostriedky navýšili v návrhu nielen na športovom klube ale aj napr. na klube 

dôchodcov atď. Taktiež vyjadril názor, že čerpanie dotácií združeniam podlieha kontrole 

hlavnej kontrolórky obce a tá je zodpovedná kontrolou či prostriedky z dotácií boli využité 

oprávnene.  

 V diskusii podľa jednotlivých žiadostí členovia súhlasili s dotáciou 1 200,00 € pre 

Slovenský zväz záhradkárov a 750,00 € pre Klub paličkovanej čipky.  

Pri dotácii pre Zväz chovateľov prítomní diskutovali o jej výške pričom rozoberali aký 

prínos má združenie pre obec. Združenie organizuje jednu výstavu ročne. Starosta ozrejmil, že 

minulý rok dostali 300,00 € z dôvodu, že v roku predtým im bola schválená dotácia 700,00 €, 

pričom roky predtým im bolo štandardne poskytnutých 500,00 €. Prítomní boli naklonení 

k poskytnutiu dotácie 500,00 € avšak p. Šmátrala vyjadril názor, že pri zachovaní rovnakých 

dotácií pre všetky organizácie nevidí dôvod navyšovať Zväzu chovateľov. Odôvodnil to tým, 

že momentálna doba je finančne ťažká. Členovia sa nakoniec priklonili k poskytnutiu dotácie 

vo výške 300,00 €. 

 Pre združenie Slovenského zväzu zdravotne postihnutých sa členovia zhodli ponechať 

výšku dotácie v sume 700,00 €. Zhodli sa, že združenie je pre obec a hlavne ich členov 

prínosné a každá zakúpená zdravotná pomôcka je dobrá. 

 P. Kovaľ a p. Kovaľová ozrejmili v diskusii ohľadom dotácie pre združenie Klubu 

dôchodcov, že suma 800,00 € a spomenuté bonusy (príspevok na člena a autobus) je pre klub 

veľkou pomocou. Ako členovia tohto klubu vyjadrili vďaku obci, že dlhodobo toto združenie 

takouto formou podporuje. Členovia súhlasili s ponechaním výšky dotácie tak ako bola 

poskytnutá minulý rok. 

 Poľovníckemu združeniu domovina členovia navrhli ponechať taktiež rovnakú výšku 

dotácie ako minulý rok a to vo výške 1 400,00 €. 

 Pri dotácii Rybárskemu zväzu sa p. Kovaľ spýtal starostu či sa chce vyjadriť k tejto 

organizácii. Ten vyjadril názor, že on je za udržanie výšky dotácií pre združenia v rovnakej 

výške pre všetkých globálne. Pre toto združenie by to konkrétne bolo 2 500,00 €. V následnej 

diskusii sa prítomní bavili o zlepšujúcom sa stave vôd, ktoré sa dosahuje pomocou baktérií 

zakúpených obcou. Členovia sa v závere zhodli na ponechaní dotácie vo výške 2 500,00 €. 

 P. Kovaľ ozrejmil fungovanie združenia Protifašistických bojovníkov. Sám ako člen 

ako aj prítomní súhlasili s návrhom výšky dotácie v sume 200,00 €. 

 Ohľadom výšky dotácie pre Športový klub a jej opodstatnenia členovia diskutovali už 

na začiatku tohto bodu a súhlasili s predloženou žiadosťou 20 000,00 €. 

 V diskusii ohľadom žiadosti pre Farnosť Šoporňa starosta vyjadril názor a predostrel 

fakty, že Farnosť už nefunguje v takej miere ako pred niekoľkými rokmi. Z jeho vedomostí 

farnosť v obci prakticky nepôsobí a aj akcie ako napr. vianočný koncert sú organizované 



s veľkou pomocou obce a kultúrnych združení. Vyjadril aj názor, že nemá problém poskytnúť 

dotáciu, ale nechce aby prostriedky boli vyúčtované na iné účely ako v žiadosti. Členovia 

súhlasili a zhodli sa, že korektnosť vyúčtovania je predmetom kontroly dotácií hlavnej 

kontrolórky obce. Na záver členovia súhlasili Farnosti Šoporňa schváliť dotáciu vo výške 

2 500,00 €, avšak prízvukovali na detailnú kontrolu jej použitia. Pokiaľ by prostriedky boli 

vyúčtované nesprávne, žiadajú o to aby združenie finančné prostriedky vrátilo. 

 

Prehľad navrhovaných súm dotácií združeniam finančnou komisiou: 

 

Združenie Navrhovaná suma dotácie na rok 2023 

Slovenský zväz záhradkárov 1 200,00 € 

Klub paličkovanej čipky 750,00 € 

Zväz chovateľov Sereď 300,00 € 

Slovenský zväz zdravotne postihnutých 700,00 € 

Klub dôchodcov 800,00 € + 4x 1€/člen na výročnú schôdzu 

Poľovnícke združenie domovina 1 400,00 € 

Rybársky zväz 2 500,00 € 

MO zväzu protifašistických bojovníkov 200,00 € 

Športový klub Šoporňa 20 000,00 € 

Farnosť Šoporňa 2 500,00 € 

 

 

Odporúčanie: Finančná komisia navrhuje OZ schváliť sumy dotácií pre združenia na rok 

2023 podľa priloženého prehľadu pričom žiada hlavného kontrolóra o dôkladnú kontrolu 

použitia dotácií podľa VZN a žiadostí. 

 

Rôzne: 

 

 Prítomní diskutovali o žiadosti od spoločnosti IMECO spol. s. r.o., ktorá zaslala na 

obec informáciu o výzve na možnosť čerpania prostriedkov z Plánu obnovy a odolnosti, 

vďaka ktorej by sa mali vybudovať v obciach DSS. V liste vyjadrila spoločnosť záujem 

o obecný pozemok, ktorý by spĺňal ich potreby. Starosta vyjadril názor, že v tejto veci by bol 

opatrní. Sama obec pripravuje projekt na vytvorenie DSS. Vyjadril sa, že ak by aj obec mala 

podstúpiť niečo takéto a zapojila by sa do výzvy, bude apelovať na obecné zastupiteľstvo aby 

bola vytvorená obchodná súťaž a následne stanovené striktné podmienky, ktoré by 

eliminovali všetky riziká spojené s uzatvorením zmluvy. Na koniec vyjadril názor, že 

rozhodovať o tomto bude obecné zastupiteľstvo. Prítomní plne súhlasili so všetkým 

a neodporúčajú obecnému zastupiteľstvu zapojiť sa do tejto výzvy. 

 

Odporúčanie: Finančná komisia neodporúča OZ zapojiť sa do výzvy na čerpanie 

prostriedkov z Plánu obnovy a odolnosti na vytvorenie DSS podľa listu od spoločnosti 

IMECO spol. s .r.o.. 

 

 Členovia v rôznom ešte preberali zmluvu o nájme nebytových priestorov, ktorú na 

obec zaslala spoločnosť Astra Nova s.r.o.. V zmluve žiadajú obec o prenájom priestorov 

domu smútku na úpravu tiel zomrelých a dočasné uskladnenie tiel v katafalku. Starosta 

vyjadril zásadný nesúhlas s touto zmluvou. Vyjadril názor, že sa mu nepáči aby sa zvážali 

telesné pozostatky z okolia do našej obce. Taktiež je proti tomu aby využívala iná spoločnosť 

priestory domu smútku a chladiace boxy, ktorých prípadné poškodenie a oprava by obec stála 



nemalé peniaze. Ostatní taktiež súhlasili so starostovým názorom a finančná komisia ako 

celok neodporúča schválenie takejto zmluvy. 

 

Odporúčanie: Finančná komisia neodporúča OZ schváliť Zmluvu o nájme nebytových 

priestorov doručenú od spoločnosti Astra Nova s.r.o.. 

 

 

K bodu č. 5:  

 

 Pán predseda ukončil zasadnutie. 

 

 

Zapisovateľ: Ing. Matúš Šajbidor    ............................................... 

 

 

 

Predseda:     Miroslav Kovaľ    .............................................. 


